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PROTOKÓŁ NR XXXVII/2010 

z XXXVII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 28 kwietnia 2010 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do  11
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14.Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecna radna: 

1. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Stępień    - Starosta  Powiatu Wieluńskiego 

5. Andżelika Kucharska-Bociąga - Inspektor  UG 

6. Leszek Wójcik     - Sołtys wsi  Broników 

7. Jarosław Jędrysiak   - sołtys wsi Krzeczów  

8. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

9. Leon Makielak    - Sołtys wsi Wierzchlas A 

10. Wiesław Kapica   - Sołtys Wsi Wierzchlas B 

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

13.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

14.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

15.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 
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16.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

17.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

18. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2010 rok, 

c) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej              

w Wierzchlesie za 2009 rok. 

d) zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu Gminy Wierzchlas na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków.  

e) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Wieluńskiemu przy realizacji zadań 

w ramach Inicjatyw Samorządowych 

f) zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości Mierzyce. 

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania.   

7. Zakończenie obrad  XXXVII sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXXVII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, Sołtysów                      

i panią sołtys, Starostę wieluńskiego Andrzeja Stępnia i Radną Powiatową 

Krystynę Miśkiewicz oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14  radnych, co stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia zmian            

w porządku obrad a mianowicie wycofuje się z Punktu 5 podpunkt „d” tj. 
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uchwały w sprawie   zasad  i trybu udzielania dotacji z budżetu Gminy 

Wierzchlas na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.  

Ponadto należy  wprowadzić do porządku obrad dodatkowy podpunkt 5 „f”  tj. 

uchwała w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy  środków stanowiących  

fundusz sołecki. 

Więcej informacji zostanie udzielone przy omawianiu projektu uchwały. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poddał  projekt porządku  

obrad pod głosowanie i przyjęty został jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXXVI  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                         

24 marca 2010r. do 28  kwietnia 2010r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy – Artur Piosczek poinformował, że wszyscy 

radni otrzymali materiały przed sesją i zapoznali się z treścią sprawozdania oraz 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium wójtowi. Zagadnienia 

te były szczegółowo omawiane na poszczególnych Komisjach Rady Gminy.   

Przewodniczący zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do sprawozdania z 

wykonania budżetu za rok 2009. 

Wobec braku uwag radnych Przewodniczący poprosił  Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Karola Sakowskiego o odczytanie uchwały Składu Orzekającego 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Wierzchlas sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 

rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski odczytał uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  Nr IV/10/2010 z dnia           

30 marca 2010r.  

Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Marię Smolarek                        

o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy oraz  uchwały  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                  

Nr IV/8/2010  w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchlas 

odnośnie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.   

Przewodniczący zapytał, czy radni mają uwagi do przedłożonego sprawozdania                  

i odczytanych uchwał. 

Z uwagi na brak uwag ze strony radnych, Przewodniczący stwierdził, że 

sprawozdanie z wykonania budżetu oraz opinia Komisji Rewizyjnej zostały 

przyjęte do akceptującej wiadomości.  

Następnie Przewodniczący poprosił  Skarbnika Gminy Teresę Nowak                       

o odczytanie  projektu uchwały Nr XXXVII/227/2010  w sprawie  udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy. 

Uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.                    

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
 

Następnie głos zabrał Starosta Wieluński Andrzej Stępień  który podziękował za 

udzielenie mu głosu i zaproszenie na obrady sesji. Podziękował radzie Gminy że   

zadania nakreślane Wójtowi zostały zrealizowane i dzięki temu udzielone 

zostało jednogłośne absolutorium oraz życzył  aby wykonywana wspólnie praca 

przynosiła dalej efekty dla naszej społeczności. 

Poinformował radnych o sprawach realizowanych na terenie powiatu                        

a dotyczących Gminy Wierzchlas m.in.  podpisana została umowa na realizację 

drogi Krzeczów – Toporów, oraz realizowana będzie w tym roku droga od 

przejazdu kolejowego w Rudzie do miejscowości Toporów i Przywóz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek podziękował Staroście 

wieluńskiemu za ciepła słowa i za obietnice realizacji zadań zaplanowanych na 

terenie Gminy Wierzchlas, a dzięki dobrej współpracy Gmina Wierzchlas 

przeobraża się na lepsze i pięknieje każdego dnia.  
 

 Ogłoszono 10 minut przerwy . 

Po przerwie wznowiono obrady.  
 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2010r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                            

i powiedziała, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniach Komisji              
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i nie było wprowadzanych zmian w związku z tym Przewodniczący poprosił 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXVII/228/2010 w/w sprawie. 

Ponieważ nie było  uwag do treści  uchwały  poddana została ona  pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

 

c) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie za 2009 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                            

i powiedziała, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniach Komisji              

i nie było wprowadzanych zmian w związku z tym Przewodniczący poprosił 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXVII/229/2010 w/w sprawie. 

Ponieważ nie było  uwag do treści  uchwały  poddana została ona  pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

 

d) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Wieluńskiemu przy realizacji 

zadań w ramach Inicjatyw Samorządowych 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował, że temat omawiany był na 

posiedzeniach Komisji i uchwała dotyczy realizacji trzech inwestycji wspólnie      

z Powiatem Wieluńskim w miejscowości Jajczaki, Strugi i Łaszew Rządowy 

w związku z tym, ze nie było pytań ani uwag  Przewodniczący poprosił 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały                                

Nr XXXVII/230/2010 w/w sprawie. 

Ponieważ nie było  uwag do treści  uchwały  poddana została ona  pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

e) zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości Mierzyce na lata 2010 - 

2017 

Wprowadzenia do tematu dokonała Andżelika Kucharska – Bociąga powiedział, 

że Plan Odnowy Miejscowości Mierzyce wszyscy Radni otrzymali  przed 

posiedzeniami Komisji i omawiany był na ich posiedzeniach. 

Plan Odnowy Miejscowości Mierzyc opracowany został na potrzeby 

wnioskowania o dofinansowanie realizowania inwestycji pn „Budowa 

Wiejskiego Centrum Sportu we Mierzycach” w ramach Działania Odnowa                  

i Rozwój wsi objętego programem  Rozwoju Obszarów wiejskich na lata              

2007 – 2013, w związku z tym, że nie było pytań ani uwag  Przewodniczący               
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poprosił o odczytanie projektu uchwały Andżelikę Kucharską–Bociąga                              

Nr XXXVII/231/2010 w/w sprawie. 

Ponieważ nie było  uwag do treści  uchwały  poddana została ona  pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

f) wyodrębnienie w budżecie gminy Śródków stanowiących fundusz 

sołecki. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk                        

i powiedział, że zgodnie z Ustawą  o Funduszu Sołeckim  Rada Gminy 

corocznie podejmuje uchwałę   czy w przyszłym roku w budżecie gminy 

wyodrębniony zostanie tzw. „fundusz sołecki”.  W zwyczaju naszego budżetu są 

wyodrębnione środki na poszczególne sołectwa.  

Ustawa o Funduszu sołeckim polega na tym iż należy do końca marca 

zabezpieczyć środki na rok następny a do końca lipca wójt musiałby 

poinformować poszczególne sołectwa co do wysokości funduszu sołeckiego na 

przyszły rok. Następnie do końca września musiałyby odbyć się zebrania 

wiejskie które zdecydowały by przeznaczeniu środków na zaplanowane cele. 

Ponadto każde sołectwo musiałoby posiadać własne konto i rozliczać się 

szczegółowo z otrzymanych środków. 

Sekretarz zwrócił się do radnych w imieniu  Wójta aby nie wyodrębniać                 

w  budżecie środków na 2011 rok stanowiących Fundusz sołecki. 

Skarbnik zapytała w jaki sposób będzie naliczane środki na w/w fundusz czy 

według nowych zasad tj. Funduszu Sołeckiego czy w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca. 

Wójt wyjaśnił, że środki na 2011 rok będą naliczane według Ustawy o Funduszu 

Sołeckim tak jak na rok 2010.  

Ponieważ nie było  uwag ani pytań  Przewodniczący poprosił Sekretarza Gminy 

Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały  Nr XXXVII/232/2010 w/w 

sprawie. 

Następnie  uchwała poddana została ona  pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Sekretarz  wyjaśnił, że uchwała w sprawie zasad  i trybu udzielania dotacji z 

budżetu Gminy Wierzchlas na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, która omawiana 

była na posiedzeniach komisji wycofana została  ponieważ Regionalna Izba 

Obrachunkowa w łodzi poprosiła o przełożenie terminu głosowania nad uchwałą 

i dostosowaniu jej do obowiązujących ustaw o Ochronie Zabytków i Ustawy               

o Finansach publicznych.  

Radny Józef Krzeszowski zapytał czy Regionalna Izba Obrachunkowa w łodzi 

wyraziła tą prośbę telefonicznie czy pisemnie 

Sekretarz wyjaśnił, ze była to  prośba telefoniczna. 
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Punkt 6 

 

Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania.   

 

1. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak zapytał kiedy będzie można się  

spodziewać wykonania ronda w Wierzchlesie. 

Wójt wyjaśnił, że jest cały czas w kontakcie z radnymi Wojewódzkimi Urząd 

Marszałkowski stara się pozyskać  środki na wykonanie podziałów wzdłuż całej 

trasy przebudowy drogi Ruda – Działoszyn.  Podziały maja być wykonane                

w tym roku, następnie wypłacone zostaną odszkodowania i wywłaszczenia. 

Wójt dodał, że z uzyskanych informacji to najbardziej prawdopodobny termin 

rozpoczęcia inwestycji to rok 2012 jest to informacja od Zarządcy tej drogi.  

 

2. Wiceprzewodniczący Karol Sakowski zgłosił wniosek aby Urząd  Gminy  

wystąpił z zapytaniem do Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu 

odnośnie odpowiedzialności  wykonawcy za wykonane  3,5 roku temu nakładek 

asfaltowych na ul. Szkolnej i Południowej w Wierzchlesie, które się już 

rozsypują  oraz jaki jest okres gwarancji na to zadanie. 

Radny Wnioskował  również o wystąpienie z zapytaniem o modernizację odcina  

ulicy Olewińskiej w Wierzchlesie tj. od ulicy Spokojnej  ok. 400m w kierunku 

Olewina. 

Wójt powiedział, że zostanie wysłana interpelacja do powiatowego Zarządu 

Dróg w Wieluniu. 

 

3. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak  wnioskował o załatanie dziur                

w drodze powiatowej powstały po zimie.  

Wójt wyjaśnił, zę temat cały czas jest monitorowany i na bieżąco zgłaszane są 

uwagi do powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu.  

 

4. Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak wnioskował o naprawienie odcinak drogi 

gminnej Łaszew – Strugi koło posesji Pani Owczarek . 

Wójt wyjaśnił e droga naprawiona zostanie w najbliższym czasie.  

 

 

Punkt 7 

Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Wierzchlas 

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXVII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 10
00

. 
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